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PROTOKÓŁ NR XII/2017 z obrad XII Sesji zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, która odbyła się w dniu 25 maja 2017r. w godz. 13.00 – 19.00 w Sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój.   Podjęto uchwały:  XII.64.2017  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta na 2016 rok, XII.65.2017 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu-Zdroju za rok 2016, XII.66.2017 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej za rok 2016, XII.67.2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, XII.68.2017 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, XII.69.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (19.067,83), XII.70.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (41.300,70 zł), XII.71.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (48.001,14), XII.72.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (55.945,70), XII.73.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (20.335,14), XII.74.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (38.044,13), XII.75.2017  w sprawie ustalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, XII.76.2017 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów, XII.77.2017 w sprawie uchylenia Uchwały Nr II.3.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę Podstawową Nr 3 Mistrzostwa Sportowego, XII.78.2017 w sprawie przyjęcia uzupełnienia nr 1 do „Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do 2020 roku”, będącego aktualizacją „Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju na lata 2008-2015”, 
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XII.79.2017 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój, XII.80.2017  w sprawie przyjęcia Programu rozwoju sportu, rekreacji i turystyki w Jastrzębiu-Zdroju do 2020 roku z perspektywą do 2025, XII.81.2017 w sprawie umorzenia postępowania skargowego,   Ad. 1  Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  Otwarcia XII Sesji zwyczajnej  Rady Miasta dokonał Łukasz Kasza- Przewodniczący Rady Miasta, który powitał zebranych.  Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.    Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał  otrzymali wszyscy radni.   Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu.  Ad. 2   Wybór Komisji uchwał i wniosków  Józef Kubera  - W imieniu Klubu Radnych Dla Jastrzębia  zgłaszam do pracy radną Bernadetę Magiera – wyraziła zgodę.  Damian Gałuszka  - W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa zgłaszam do pracy radną Iwonę Rosińską – wyraziła zgodę.   Szymon Klimczak - W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy radnego   Jarosława Fojta - wyraził zgodę.  Alina Chojecka   - W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa zgłaszam do pracy radnego Ryszarda Rakocza – wyraził zgodę.    Głosowanie radnych: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący  Rady Miasta – Łukasz Kasza - Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.   
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.    
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Miasta 
Przewodniczący Rady Miasta   - Łukasz Kasza - Czy są pytania, uwagi do protokołu. Nie ma, nie widzę.  Kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z X Sesji Rady Miasta?  Głosowanie radnych: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Przewodniczący Rady Miasta – Łukasz Kasza Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła jednogłośnie  protokół  z Sesji RM.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.    Ad. 4 
Zgłaszanie interpelacji 
Elżbieta Siwiec w sprawie:  -  zatrudnienia nauczycieli w jastrzębskich placówkach oświatowych w roku szkolnym 2017/2018, - przekazania środków do szkół podstawowych na wyposażenie pracowni: geograficznych, biologicznych, chemicznych i fizycznych.   - zatrudnienia od września 2017 r. we wszystkich placówkach oświatowych pedagogów i psychologów   - powstania placu zabaw dla dzieci z dysfunkcjami ruchu,  - powstania Centrum Usług Wspólnych.   Interpelacje stanowią załącznik nr 5-9 do niniejszego protokołu.   Bernadeta Magiera w sprawie:  - nagrodzenia licealistów, którzy zdobyli indeksy na uczelnie wyższe,  - zalegających śmieci przy Zespole Szkół nr 2 od ul. Poznańskiej,   Interpelacje stanowią załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
Stefan Woźniak w sprawie:  - bloku nr 15 na osiedlu 1000-lecia,  Interpelacja stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Tadeusz Markiewicz w sprawie: -  nabycia przez TBS „Daszek” nieruchomości przy ul. Krasickiego,  Interpelacja stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
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Piotr Szereda w sprawie:  - nasadzeń realizowanych przez Zarządy Osiedli na nieruchomościach nie będących w zarządzaniu Urzędeu Miasta oraz jednostek organizacyjnych miasta,   Interpelacja stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  Szymon Klimczak w sprawie:   - niegospodarnego i niedbałego zazieleniania miasta,   - niedostatecznych działań Prezydenta Miasta zmierzających do nabycia terenów po kończącej działalność KWK „JAS-MOS”,   Interpelacje stanowią załącznik nr 14-15 do niniejszego protokołu. 
Do protokołu interpelacje złożyli: 
Jarosław Fojt w sprawie:  - mieszkania kryzysowego przy ul. Gajowej 11,  Interpelacja stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
Anna Toborowicz w sprawie: 
 - oddania do użytku placu zabaw przy PP nr 17,  - remontu ulicy Grzybowej   Interpelacje stanowią załącznik nr 17-18 do niniejszego protokołu.   Ad. 5  Informacja Przewodniczącego Rady Miasta.   Informację Przewodniczącego Rady Miasta przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Damian Gałuszka.  Informacja stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  Ad. 6  Informacja Prezydenta Miasta  Zastępca Prezydent Miasta –Janusz Buda  przestawił Informację Prezydenta od ostatniej sesji do dnia dzisiejszego.  Informacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  Ad. 7  Sprawozdanie Prezydenta Miasta z realizacji uchwał Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w I kwartale 2017 r. oraz aktów prawa miejscowego.   
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Zastępca Prezydent Miasta –Janusz Buda  przestawił sprawozdanie z  realizacji uchwał Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w I kwartale 2017 r. oraz aktów prawa miejscowego.  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.   Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek  - Ogłaszam 15 minut przerwy.   P R Z E R W A  13.50-14.15  Ad. 8  Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2016 rok  - absolutorium.   Sprawozdanie Prezydenta  Miasta z wykonania budżetu miasta za 2016 rok,  Sprawozdanie finansowe Miasta  Informacja o stanie mienia komunalnego  Prezydent Miasta Anna Hetman przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2016 rok.   Informacja stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.    opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków – Bernadeta Magiera przedstawiła opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 
Opinia stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  

 Referat Komisji Skarbu 
Przewodniczący Komisji Skarbu – Szymon Klimczak przedstawił referat Komisji 
Skarbu. 
Referat stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  

 Stanowisko Komisji Rewizyjnej 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Piotr Szereda  przedstawił stanowisko 
Komisji Rewizyjnej.  
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Stanowisko stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
 opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków – Bernadeta Magiera przedstawiła opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
Stanowisko stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  

 Wystąpienia klubowe 
Łukasz Kasza  - Szanowni Państwo przechodzimy do wystąpień klubowych. Zapraszam Przewodniczących poszczególnych klubów Radnych do zabierania głosu.  Proszę o zgłaszanie się. Mamy Kluby Radnych reprezentowane zgodnie z zasadami. Opinia jest bardzo ważna ponieważ jest to element dyskusji nad absolutorium. Zasadniczy punkt roku, bardzo ważna Sesja. Nie wiem jak jeszcze mam zachwalać. Nie widząc chętnych ogłaszam 5 minut przerwy technicznej. Może pomoże to nam ustalić kolejność.   P R Z E R W A  15.05-15.10  Łukasz Kasza  - Szanowni Państwo mam nadzieję, że są już chętni bo w tym czasie wpadłem na sprawiedliwą metodę. Obym nie musiał jej wykorzystać. Czy ktoś z Przewodniczących Klubów chce zabrać głos w wystąpieniach klubowych? Szanowni Państwo w takim razie po kolei wg. alfabetu będę pytał czy chcą wystąpić i udzielał bądź odmawiał głosu. Czy przedstawiciel Klubu „Dla Jastrzębia” chce wystąpić?  Bernadeta Magiera   - Chcę, ale muszę trochę odpocząć bo czytałam uchwały.   Łukasz Kasza  - Czyli chce Pani przerwę?  Bernadeta Magiera  - Nie, ale może w następnej kolejności wystąpię.   Łukasz Kasza  - Podałam sprawiedliwą metodę – alfabetycznie. Alfabet nie jest narzucony ani z prawicy ani z lewicy. Od dawna obowiązuje.   Bernadeta Magiera  - Niekoniecznie zgadzam się czy jest to sprawiedliwe, ale niech tak będzie.   
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Przewodnicząca Klubu Radnych Dla Jastrzębia – Bernadeta Magiera przedstawiła wystąpienie klubowe.   Wystąpienie stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.   Łukasz Kasza  - Proszę o wystąpienie kolejnego Klubu – Platformy Obywatelskiej. Czy przedstawiciel klubu pragnie zabrać głos?  Alina Chojecka  - Naturalnie.  Przewodnicząca Klubu Radnych Platforma Obywatelska przedstawiła wystąpienie klubowe.   Wystąpienie stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Łukasz Kasza  - Proszę o kolejne wystąpienie tym razem Przewodniczącego Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość.    Tadeusz Sławik  - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. W imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość chcę przedstawić stanowisko Klubu dot. budżetu. Tak jak to było w poprzednich kadencjach wystąpienie będzie  inne. Liczby poznaliśmy w szczegółowym sprawozdaniu, dokumentach pisemnych. Jakie jest nasze spojrzenie na ten budżet? Jest to spojrzenie przez pryzmat problemów naszego miasta, naszej strategii i to czego chcemy w naszym mieście. Jakie chcemy mieć miasto za kilka lat? Chcemy mieć  miasto, które liczy dziesiątki tysięcy mieszkańców. Jeśli tak, to chcemy miasta w którym powstają nowe miejsca pracy. Z tym był zawsze problem w naszym mieście. W podobny sposób mówiłem  w poprzedniej kadencji, kiedy był inny Prezydent. Teraz jest Pani Prezydent. Na tej ścieżce oszałamiających sukcesów nie ma.  Skąd to wynika? Fatum ciążące? Myślenie? Kiedyś ta passa musi się skończyć. Czy w tej kadencji się skończy? Mam wątpliwości. Sądziłem, takie miałem wielkie nadzieje i mówię to w mieniu Klubu  - można mieć różne poglądy polityczne, ale w sprawach zasadniczych, gospodarczych powinniśmy wspólnie sprawy prowadzić. Było wiele oznak mówiących ku temu , że tak będzie. Ostatnie wydarzenia z roku 2016 wskazały, że może być inaczej, że są poważne zagrożenia dla przyszłości naszego miasta. Nie jest problemem mając pieniądze wykonywać proste zadania budżetowe. To jest banalne. Jak nasze miasto będzie wyglądało kiedy skończą się środki zew? Muszę się odnieść do gospodarki, ale na początku chcę spojrzeć przez pryzmat pozytywny. Widzę kilka pozytywów np. tereny strefy w Bziu – jest droga będą miejsca pracy. Tego samego nie mogę powiedzieć o terenie kluczowym w Moszczenicy. Nie ma pieniędzy, są inwestorzy, ale odjeżdżają bo nie ma drogi. Dwie drogi jeszcze trzeba wybudować – od ronda do  ul. A. Krajowej i do ul. Kasztanowej. Kolejny temat o którym przez lata dyskutowaliśmy to Łaźnia w Moszczenicy. To była wielka nadzieja na zmianę charakteru miasta. Miały tam powstać setki może tysiące miejsc pracy. Pani Prezydent podjęła inne decyzje. Powstanie muzeum. Wielokrotnie o tym mówiliśmy, próbowaliśmy to zmienić. Zadaliśmy sobie wiele trudu i wysiłku 
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sprawdzając sytuację. Można było podjąć uchwałę, która by przewróciła to co Pani Prezydent zaproponowała. Tego nie zrobiliśmy. Zobaczymy. Jeśli tak się stanie to w historii naszego miasta nastąpi wyburzenie. Tak jak został wyburzony basen. Kończy się powoli funkcjonowanie kopalni JAS-MOS gdzie są obiekty i tereny. Na posiedzeniach komisji mieliśmy informację przedstawianą przez Wiceprezydenta Rakoczego o dosyć ciekawym kierunku działań. Była nadzieja, że te tereny, obiekty w przyszłości staną się ważne dla miasta. Tak dalej może się stać. Są również sprawy, które nie wymagają zwłoki. Były spotkania, przekazane dokumenty i co z tego? Potrzebne są realne działania. Dzisiaj będziemy dyskutować nad wnioskiem Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia w sprawie podjęcia pilnych działań dotyczących przejęcia obiektów po kopalni JAS-MOS. Jest zagrożony kolejny obiekt. Może o to właśnie chodzi? Nie wiem jak to jest. Kwestia zwłoki – kolejny obiekt do wyburzenia, to już będzie drugi. Jeżeli chodzi o kolej to wydawać by się mogło, że sprawy idą w dobrym kierunku, że jest zgoda. Następnie następuje różnica w działaniach, oczekiwaniach. Szliśmy po kolei z decyzjami, żeby wymarzone połączenie do Katowic zapewnić. Wszystko było dobrze przygotowane i pojawia się badanie, czy jest potrzebna kolej. Nie wiem Panie Prezydencie czy to z objęciem przez Pana funkcji tak to  się posypało. Tak to oceniam. Został powołany zespół, który miał się spotkać  i opracować założenia do specyfikacji. Nie doszło do tego. Co z tego wyniknie? Chciałbym, aby następne spotkanie odbyło się, a nie żeby ktoś przyszedł z dokumentem i powiedział tak ma być i nie może być inaczej. To nie jest poważne, tego nie możemy przyjąć jako Radni. Przynajmniej ja w ten sposób na tę sytuację patrzę. Teren gruntów w tej chwili kolejowych w Zdroju, kluczowych bo ktoś jest tym zainteresowany, bo  może coś trzeba zrobić. Interes publiczny jest ważniejszy niż interes każdego innego przedsiębiorstwa. Interesy przedsiębiorców trzeba wspierać. Interes publiczny ma „Prymat” i priorytet. Z informacji na Komisji Skarbu dowiadujemy się, że jest przygotowana koncepcja budowy drogi  Nowo Pochwacie. Okazuje się, że nie przewiduje się wiaduktu. To jest absurdalne. Jeśli tak to zostanie zaprojektowane to jest to działanie na szkodę miasta. Kolej powinna się zaczynać w Zdroju. Proszę zobaczyć taki ciąg wydarzeń – niemożności, albo świadomych działań. Nie wiem o co w tym wszystkim chodzi. Ma tam być Komenda Policji. Pociąg powinien zaczynać kurs w Zdroju, rewitalizujemy park. Jastrzębie zaczynało się od solanki i kolei. Nasi poprzednicy wspaniale potrafili te atrybuty wykorzystać. Chciałbym zapytać o powód zmiany Wiceprezydenta Miasta. Chciałbym usłyszeć te argumenty. To jest Pani kompetencja i jest oczywiste. Z Panem Rakoczym często były trudne dyskusje, jest osobą wyrazistą i ma swoje zdanie, ale były to merytoryczne i budujące dyskusje. Z takich dyskusji coś wynika. Nie wiem panie Romanie czy Pan udźwignie ten ciężar, życzyłbym tego. Trzeba mieć siłę wewnętrzną , żeby wiele spraw przeprowadzić. Na razie widzę to kiepsko. Panią Prezydent pytam o powody dokonania tej zmiany, bardzo istotnej. To jest odpowiedzialność za inwestycje naszego miasta. W każdej kadencji coś pozostaje – albo osiągnięcia, albo zaniechania. Wiele mówiono o zaniechaniach na początku tej kadencji. Sporo ich było. Jaki będzie efekt tej kadencji? Co ważnego powstanie? Co istotnego? Proszę sobie na to odpowiedzieć. Są wyremontowane chodniki, ulice, budynki, ale to jest proza. Liczą się sprawy ważne, istotne, strategiczne -  tereny po kopalni „Jastrzębie”, wola budowy centrum przeładunkowego. Cieszę się Pani Prezydent , że został zespół powołany, tylko co dalej. Zespół powinien już działać. Powinniśmy koncepcje wypracować, aby ocalić chociaż jeden obiekt na tym obszarze, z pozostałymi jest czas. Celem samym w sobie nie jest powołanie 
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zespołu. Zgłaszamy akces, nawet dwóch członków naszego klubu. Chcemy współpracować, rozmawiać, ale róbmy to razem bez zwłoki, tak aby przejąć budynki na rzecz miasta. Powinny tam powstać miejsca pracy. Będziemy mieć jeszcze jeden budżet w tej kadencji i jedno absolutorium. Co ważnego pozostanie po tej kadencji? Cząstka OWN, kawałek drogi do strefy w Bziu. Być może ta sytuacja Pani Prezydent wynika z tego, że mamy strategię rozwoju miasta, a Pani ma alternatywną własną stąd pojawia się kilka zadań, które nie wpisują się w strategię, a są bardzo kosztowne – budynek przy ul. Szkolnej, budynek Domu Solidarności, którego ostatecznie Rada Miasta nie przyjęła mając inną koncepcję. Wielki trud sprawowania władzy polega na tym, aby wybierać to co jest ważniejsze w tym momencie dla mojego miasta. Spróbujmy zrobić tak, aby mieszkańcy nie wyjeżdżali z miasta. W mojej ocenie i Klubu Prawo i Sprawiedliwość jest kluczowe jaką mieszkańcy będą mieć pracę i przyjazne otoczenie. W tym drugim zakresie jest wiele sukcesów. Patrząc na przyszłość naszego miasta, na to co się stało w roku 2016  odnosząc się do absolutorium muszę przyznać, że ta ocena nie jest oceną pozytywną. Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość będzie głosował przeciw udzieleniu absolutorium.   Łukasz Kasza  - Dziękuję za wystąpienie. Proszę kolejny klub o zajęcie głosu.   Przewodnicząca Klubu Radnych Samorządne Jastrzębie-Małgorzata Filipowicz przedstawiła wystąpienie klubowe.   Wystąpienie stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.   Łukasz Kasza  - Proszę ostatni klub o zabranie głosu.   Przewodniczący Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa – Damian Gałuszka przedstawił wystąpienie klubowe.   Wystąpienie stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.    Dyskusja   Łukasz Kasza  - Pozwolę sobie zabrać głos jako pierwszy następnie będę udzielał głosu do momentu wyczerpania. Szanowni Państwo nie chcąc powtarzać niektórych twierdzeń, które dzisiaj padły dodam pewnie swoje spostrzeżenia na temat głosowania, które nas czeka. Pierwszym spostrzeżeniem jest fakt, że sam ustawodawca tworząc taką procedurę uchwalania absolutorium i zatwierdzania sprawozdania finansowego w samorządach rozbił te dwie materie na dwie uchwały. Nie można podciągać, że absolutorium jest ściśle tylko finansową kwestią bo od tego mamy odrębną uchwałę do której procedowania zaraz przejdziemy. Absolutorium jest wyodrębnione i dotyczy szerszych zagadnień. Tak to pojmuję i prawo polskie też tak rozumie tę kwestię. Odnosząc się do absolutoriom i patrząc historycznie kiedy wstrzymałem się od głosu przedłożyłem kilka argumentów za i przeciw, kilka zastrzeżeń. Moje zasadnicze zastrzeżenia nie zostały przez ten rok rozwianie. Nie rozumiem ruchów kadrowych 
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polegających na tworzeniu w Urzędzie doradcy ds. przedsiębiorczości, doradcy ds. polityki senioralnej, dialogu. To jest sygnał do społeczeństwa, że takie stanowisko jest potrzebne w mieście. Po ich usunięciu nie obejmuje tego stanowiska żadna konkretna osoba. Następuje rozmycie kompetencji. Jeśli takiego stanowiska miało nie być to rozumiem, że miało go nie być od samego początku, a nie od jakiegoś punktu w czasie. Jeśli tak, to wymagałoby to szczegółowego uzasadnienia , którego od ponad roku nie umiem się doczekać. Zastanawiałem się też czy to tylko tak mnie osobiście   jako szefa  Rady Miasta upoważnionego na podstawie ustawy do reprezentowania na zewnątrz tego organu ubodły gdzieś te słowa na łamach gazety „Owieczka” na temat tego, że Radę Miasta trzeba wymienić, ale widzę, że stanowisko kolegów z Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa jest podobne. Zwracam uwagę, że to nie jest poważne traktowanie się. W takim kontekście trudno mówić o dobrej jakości współpracy. Nie jestem zadowolony z tego jak w tym roku ta współpraca przebiegała. Myślę, że Przewodniczący Klubu Radnych PiS dość precyzyjnie omówił szanse i zagrożenia płynące z realizacji poszczególnych inwestycji, planów. Nie mówię, że wszystko jest źle. Osobiście jestem zawiedziony i żadne głosy innych klubów nie przekonały mnie, aby udzielić absolutorium. Dziękuję. Proszę o zbieranie głosu.   Lucyna Maryniak  - Panie Przewodniczący , Szanowni Państwo cieszcie się z tego, że siedzicie w tych ławach. Reprezentujemy mieszkańców i słuchamy wieloletnich wypowiedzi Radnych, którzy mają największe diety w mieście, szukają oszczędności, mówią o publikacjach w gazetach. Panie Rady Gałuszka Pan był kiedyś w PO. Jak to się dzieje, że Radni, którzy mają poprzednie kadencje zmieniają opcje. Czym to jest podyktowane? Humory się zmieniają? Proszę mi nie przeszkadzać Panie Woźniak bo jak Pan przyszedł do naszej rady to się ucieszyłam jak, Pana zobaczyłam. 80 mln. zł podatku od wyrobisk  - jest to mało czy dużo? Przygotowanie na terenie miasta operatów  - Chcieliście podnosiliście razem z nami ręce, aby MZK na terenie miasta było komunikacją bezpłatną. Poniesione były pierwsze koszty, byli rzeczoznawcy. W lutym było na tak, a we wrześniu na nie. Teraz można powiedzieć, że Pani Prezydent nie wykonała swoich obietnic wyborczych. Dom Solidarności – Straciliśmy bezpowrotnie możliwość dofinansowania do tej inwestycji. Co to tłumaczenie – Jesteśmy za Domem Solidarności, ale nie za lokalizacją. Bądźmy poważni. Łaźnie – wszystkie osoby czytające korespondencję trafiającą do Radnych, którzy słuchają wystąpień osób, które znają temat  doskonale wiedzieli, że przybudówka dobudowana do Łaźni w Moszczenicy była w takim stanie, że nie nadawała się do remontu. To jak się może do adaptacji nadawać? Panie Tadeuszu powiedział Pan dziś, że łaźnia może dać 100 a nawet 1000 miejsc pracy. Proszę to udowodnić. Jak może być 1000 miejsc pracy na małym terenie jeżeli byłaby tam dobudówka to nie spełniamy warunków PPOŻ  i nie ma drogi dojazdowej. Radni podnoszą ręce, a nie odpowiadają za stan. Odpowiada za to Pani Prezydent jednoosobowo. Kto się znajdzie taki odważny? Na pewno nie Radni. Klub Seniora – Ilu mamy seniorów w mieście? Miasto się starzeje. Kto pomyślał kiedyś o emerytach , o klubie? Dzisiaj nasi mieszkańcy będą mogli tam pójść, posiedzieć, powspominać. Mam 1280 zł renty. Wy nas nigdy nie zrozumiecie, wszyscy ci, którzy nie musieli się martwić jak przeżyć.  Ul. Witczaka – Jak to zrobić, żeby inwestorowi grunt na ul. Wytaczaka oddać. Z tego miejsca wypowiadał się przedstawiciel „naszego” inwestora, który się przyznał, że 50 tys. zł poniósł kosztów bo już robiony jest projekt inwestycji, a nie ma zgody na grunt. To dzięki Pani Prezydent było nam wolno jako Gminie 
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odzyskać grunt, który był kiedyś aportem TBS oddany pod statutowe zadania. Gdzie była Rada Miasta jak nie były statutowe zadania TBS spełniane? Dzisiaj znowu są niezadowoleni, bo po co tam budować, lepiej wpuścić inwestora.  11 boisk wykonanych w ciągu roku, 18 placów zabaw. Ul. Kaszubska 2 – Proszę wysłuchać Przewodniczącego Społecznej Komisji Mieszkaniowej. Proszę zobaczyć ile przychodzi matek z dziećmi, które potrzebują mieszkań, normlanego życia. Mówicie, żeby zatrzymać młodych ludzi w Jastrzębiu, czy mieszkanie to nie jest zatrzymanie? Myślę, że tak. Po co na ul. Kaszubskiej budować mieszkania dla potrzebujących.  Jeden z Radnych powiedział, że ma starszą mamę i mama nie może dojechać do parku. Czego dotychczas nie było – program świadczeń wzajemnych umożliwiających odpracowanie zadłużeń czynszowych w mieszkaniach komunalnych -  238 tys. zł. Uruchomienie banku żywności dla ubogich, uruchomienie Punktu Interwencji Kryzysowej i mieszkań chronionych, wprowadzenie w życie karty seniora. Prowadzone są działania na rzecz rewitalizacji parku zdrojowego. Podjęto działania ułatwiające prowadzenie działalności. Pan Radny Matusiak prosił, aby przygotować informację jakie zasoby, pustostany są niewykorzystane i jakie koszty były poniesione z tego tytułu. Proszę się przejść do podziemia, poczytać nasze uchwały. Jaki jest czynsz za metraż. Wprowadzenie realniej ulgi podatkowej dla przedsiębiorstw oraz ulgi podatkowej dla budownictwa jednorodzinnego. W zakresie transportu publicznego – Myślę, że temat jest nadal otwarty. To co Pani Prezydent obiecała to tylko dzięki Radnym z PiS nie weszło w życie. Mówiliście, że baliście się, że nie będzie połącznia z innymi miastami. Trzeba było spróbować. Skoro Żory sobie poradziły dlaczego nie. Z tego miejsca w imieniu wszystkich tych mieszkańców, którzy czytają i śledzą pracę Rady Miasta, zaangażowanie urzędników, zaangażowanie Radnych będą wiedzieli jak ocenić naszą pracę. Nie wierzę, żeby ktokolwiek z naszych Radnych  miał tę wiedzę, praktykę, którą mają urzędnicy. Więcej szacunku i zaufania. Był taki okres kiedy była dyscyplina partyjna dot. budżetu o to dzięki mnie jednym głosem przeszedł budżet, ale wyrzucono mnie z klubu. Nie wróciłam do samorządu przez dwie kadencje. Niech każdy ze sobą porozmawia i się zastanowi jak ma głosować. Żeby nie wyszło tak jak powiedział Radny Klimczak – „Z ogromną szkodą dla miasta”.  Szymon Klimczak  - Pani Prezydent, Wysoka Rado. Zastanawiamy się dziś nad  udzieleniem bądź nie udzieleniem absolutorium Pani Prezydent Annie Hetman. Ktoś tutaj próbuje  wmanewrować na siłę urzędników, sugerować , że podważamy kompetencje ,  a to nie jest tak do końca. To w dużej mierze decyzje lidera, szefa, przełożonego  (Marzyłbym, żeby bardziej było lidera, ale chyba jednak szefa) mają wpływ na to jak dana komórka, wydział, organizacja pracuje. Ponosi się odpowiedzialność taką formalną, ale też i materialną. Ponosi się ją przed Radą Miasta jak i przed wyborcami, którzy dali w jakiś sposób wyraz zaufania zarówno Pani Prezydent jak i Radzie Miasta. Chociaż zdarzało się, że Pani Prezydent mandat społeczny Radnego kwestionowała. Przypominam sobie uwagę do Pana Przewodniczącego Rady Miasta, który otrzymał przeszło 1000 głosów, a to jest jednak mniej niż tyle co otrzymała Pani Prezydent. W aspekcie personalnym chciałbym powiedzieć kilka słow. Dużo sformułowań właściwych padało na temat braku dialogu. Tak faktycznie jest. Przypominam sobie, że właśnie nasz klub Prawo i Sprawiedliwość nie został zaproszony w sprawi budżetu miasta. Dziwne bo wszystkie inny kluby miały czas na to spotkanie, miały możliwość spotkać się z Panią Prezydent. My nie zostaliśmy zaproszeni. To też jest jakiś wyraz bycia gospodarzem, albo nie 
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bycia gospodarzem. Chęci do współdziałania albo nie chęci do współdziałania. W konsekwencji chęci do otrzymania absolutorium, albo nie. Jako Radny pierwszej kadencji z taką dozą refleksji -  brakuje mi merytorycznych spotkań nastawionych na pracę w zespołach roboczych. Brakuje dialogu, możliwości porozumienia. Wspólne wydawanie pieniędzy to najlepsza okazja, aby porozmawiać i zdecydować na co środki publiczne wydać. Brakuje mi również wrażliwości w aspekcie personalnym, życzliwości w odpowiedziach na interpelacje. Przyznam szczerze czasem są mocne, ale staram się nikogo nie urazić natomiast sam osobiście spotkałem się ze sformułowaniami, które były bardzo przykre i zakrawające o aspekt personalny, a nie nakierowane na odpowiedź. Bardzo mi się podoba jak jest to robione na najwyższym szczeblu w Parlamencie (miałem okazję zobaczyć to na żywo) elegancja, szyk, dyplomacja to jest właściwy kierunek, którym podążają wszyscy w języku urzędowym, formalnym. Tutaj tego nie ma. Nigdy nie mogę się doprosić konkretnych odpowiedzi. Zawsze są one ogólnikowe. Ktoś powie że tak urzędnicy piszą, ale ktoś to podpisuje. Nie myślcie sobie Państwo urzędnicy o nas źle. Wiemy, że macie taki , a nie inny obowiązek. W końcu w aspekcie personalnym trzeba wskazać na doradców – Pana Piekarskiego, Pana Żmudzińskiego, pełnomocników – Panią Świderską, Pana Świderskiego, Wiceprezydenta Rakoczego odwołanego  z nienacka bez żadnego bilansu, podsumowania, elementu zastanowienia dlaczego taka, a nie inna decyzja. Dowiedziałem się w dwóch odpowiedziach na interpelacje, że mam niski poziom wiedzy prawniczej i przecież  jest  to oczywiste, że Prezydent sam sobie kształtuje politykę kadrową  - doskonale wiem, że tak jest, ale mieszkańcy pytają dlaczego? Jakie jest meritum sprawy? W końcu Naczelnicy – Pan Zalasa, Pan Guzowski. Pozwólcie Państwo, że wysunę taki wniosek – to są ludzie Pani Prezydent, z Pani „ławki”. Dlaczego ze swoimi Pani Prezydent nie potrafi się dogadać , a co dopiero dogadać się z Radą Miasta. Polecam jakąś refleksję w tym temacie. W aspekcie rzeczowym, chciałbym klika słów powiedzieć. Uważam, że zbyt mocno spłyciliśmy pewne tematy. Tymi tematami był – Dom Solidarności, zagospodarowanie KWK Moszczenica. Teraz wygląda na powtórkę z rozrywki przy KWK JAS-MOS. Spłycamy tematy, zadowalamy się tym, że otrzymaliśmy środki zewnętrzne na muzeum, aspekt wystawowy taki, który chleba nie przynosi dla mieszkańców miasta. To dobrze, że pozyskujemy środki zewnętrzne. Polityka UE jest taka, że UE daje środki finansowe, ale na projekty miękkie. UE nie da na twardą gospodarkę, która mogłaby zagrozić konkurencji w UE. Takie są realia i mam tego świadomość. Z drugiej strony nie możemy tego tematu odpuszczać i przejść do porządku dziennego. Nie możemy się zadowalać tymi spłyconymi tematami. Dostrzegam też, że  w tych naszych działaniach nie ma ambicji. Zbyt mało pociągają nas wielkie tematy. Za mało nas w Ministerstwach, Urzędach Wojewódzkich czy też Marszałkowskich. Może powinniśmy jeszcze śmielej sięgać po te środki UE, dbać o to, aby ścignąć inwestorów. Łatwo przeszliśmy do porządku dziennego nad tematem wyjścia AGH z miasta. Młodzi ludzie mówią, że niewiele w tym temacie zostało zrobione. Jeżeli chodzi o aspekt finansowy to wiele się zgadza, ale analizując szczegółowo budżet można dostrzec kilka  niepotrzebnych wydatków, które były marnotrawstwem. Przykład – decyzja o wykupie działki pod budowę Domu Solidarności w Zdroju. Zatrzymana inwestycja. Działka kosztowała nas 800 tys. zł,  a póki co leży odłogiem. Moim zdaniem niepotrzebna inwestycja. Oczywiście szanuje Państwa i innych zdanie. Resumując mam wrażenie, że Pani Prezydent nie jest kreatorem tej sytuacji. Jest raczej odtwórcą roli trzecioplanowej wręcz statysty, a to przecież nie o to chodzi w gospodarowaniu 
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miastem. Z utęsknieniem czekam na postawę bardziej gospodarną, otwartą, na męża stanu. Taką dokonuję ocenę i sam osobiście będę głosował przeciwko udzieleniu absolutorium.   Alina Chojecka  - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Szanowni Państwo. Panie 
Przewodniczący Klimczak – Czy Pan jest kreatorem pracy Komisji Skarbu? Moje wystąpienie związane jest z tematem głównym czyli absolutorium, pracą Komisji Skarbu nad sprawozdaniem z wykonania budżetu, analizą tego sprawozdania. Porządek dzisiejszej Sesji został Radnym przesłany wcześniej. Obowiązkiem Przewodniczącego Komisji Skarbu jest przedłożenie członkom Komisji koreferatu, wystąpienia, które powinien Pan przedłożyć gościom, Wysokiej Radzie, Pani Prezydent. Co się okazało Proszę Państwa. Na wtorkowym posiedzeniu Komisji Skarbu Pan Przewodniczący tak pięknie mówił o kreowaniu, zaangażowaniu, rzetelności. Panie Przewodniczący gdzie ta rzetelność z Pana strony? Na posiedzeniu Komisji obecnych było 4 członków. Pan Przewodniczący zaproponował, koreferat komisji , poważany dokument resortowej komisji przedłoży dziś o godz. 12.50. Na dzisiejszym posiedzeniu komisji było obecnych 3 członków komisji. 3 członków zostało zapoznanych z wystąpieniem w imieniu Komisji Skarbu. 2 członków było za przyjęciem, ja byłam przeciw. Moje stanowisko odnośnie koreferatu jest odmienne. Chciałam jeszcze powiedzieć ,że w punkcie dyskusja bądź wolne głosy i wnioski wystąpię i zażądam, poproszę o rzetelną pracę Panie Przewodniczący. Żeby „łajanki” wygłaszać pod adresem wszystkich tu Państwa to trzeba być samemu w porządku. Dziękuję bardzo.   Józef Kubera  -  Pani Prezydent, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo jestem pierwszy raz Radnym. Obserwuję pracę Rady przez kilka lat. Działam w Jastrzębiu ok 20 lat.  Często słyszę od mieszkańców jak mówią, że zazdroszczą Żorom – bo tam się buduje, jest Strefa Ekonomiczna. Z tej ławy Pan  Wiceprezydent Wawrzyczek opowiadał jak powstawała strefa, przygotowania w Warszowicach. Tam się dzieje bardzo dużo. A u nas? Tylko mówimy. Pan Przewodniczący Sławik mówił o braku strategii. Przecież Państwo w Radzie jesteście lata  - gdzie ta strategia? Obecna władza jak przyszła zastała puste szuflady. Nie było nic. Cieszę się, że chociaż 3 inwestorów przyszło chętnych do zainwestowania. Myślicie, że ktoś przy zdrowych zmysłach chce wydać miliony i zainwestować w mieście. Był inwestor w strefie centrum. Chciał zainwestować 40-50 mln. euro. Do tej pory nie ma nic. Myślę, że rozliczą nas mieszkańcy. Chciałbym, aby młodzi mieszkańcy zostali bo to miasto nie jest już miastem górniczym. Chciałbym abyśmy jako Radni pomagali tak jak Radni Żor pomagają Prezydentowi. Dlatego Żory tak dobrze się rozwijają. Dziękuję.   Tadeusz Markiewicz  - Szanowni Państwo, nie komentuję wypowiedzi Radnych bo to jest ich zdanie  i mają do tego prawo , ale wydaje mi się, że niektóre osoby zapomniały jak to jest i dlaczego tak to się odbywa. Odniosę się tylko do niektórych kwestii, które uważam, że są oddalone od jakiejkolwiek prawdy. Zachwycamy się, że zostało nam 55 mln. zł – oczywiście, można tak powiedzieć, ale to nie znaczy, że niezbyt właściwie gospodarowano i można pieniądze było wydać w bardziej odpowiednim czasie , kiedy było to możliwe. Nie zawsze nadmierna oszczędność jest dobrą cechą. Jeżeli chodzi o komunikację to na czyj wniosek była uchwała? Co 
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następnie pojawiło się w przestrzeni publicznej? – Nie będzie komunikacji bo Rada Miasta skomplikowała sytuację występując z MZK. Straszono ludzi, że nie będzie komunikacji międzymiastowej, a w perspektywie nawet wew. komunikacji. Była pewna forma umowy między organem wykonawczym a organem stanowiącym. Nie powiem czym to się zakończyło – prośbą o wstąpienie z powrotem do MZK. Wiem, że to jest trudne, ale nie stać nas na całkowitą bezpłatną komunikację. To jest bardzo prosty rachunek -  jeżeli mamy komunikację do której dopłacamy 12 mln. zł i przyjmujemy, że linie jeździłyby w taki sam sposób, z taką samą częstotliwością to trzeba doliczyć to co jest z biletów. To ile trzeba jeszcze znaleźć w budżecie miasta?  - 6 mln. zł i znowu byśmy mieli niezbyt dobrą komunikację. Trudno mi mówić o odpowiedzialności w samorządzie. Każdy poniesie odpowiedzialność za swoje działanie. Radnych rozliczy społeczność. Prezydenta gdyby przekroczył dyscyplinę finansów publicznych, popełnił jakieś przestępstwo to rozliczą go odpowiednie organy. U nas tego nie ma. Jeżeli chodzi o Dom Solidarności to proszę mi pokazać jakie było zapewnienie na Dom Solidarności. Dziś można zobaczyć kto jak głosował. Nikt mnie jeszcze do niczego w Radzie Miasta nie namówił i nie przekonał jeśli ja się sam nie przekonałem. Głosowałem za tym, aby skorzystać z prawa pierwokupu. Proszę mi pokazać, że będziemy mieli środki zewnętrzne. Z pism, które wpływały odnośnie Domu Solidarności nie było zapewnień, że będą środki finansowe na ten cel. Jeżeli chodzi o absolutorium to Państwo na pewno wiecie co to jest absolutorium. Kiedy była podstawa, żeby nie udzielić absolutorium? Jakich używano wówczas argumentów, żeby nie udzielić absolutorium? Żeby nie zaszkodzić nikomu, robię trochę przeciwko sobie wstrzymam się przy udzieleniu absolutorium dlatego, że widzę, iż część osób nie rozumie absolutorium lub wykorzystuje komercyjne absolutorium krytykując innych ludzi nie pozwalając mieć własnego zdania. Dziękuję.   Tadeusz Sławik  - Chciałbym przypomnieć pewną formułę, protokół dyplomatyczny, że na Sali posiedzeń Rady Miasta  najpierw zwraca się do Przewodniczącego Rady Miasta tak jak na każdym posiedzeniu do osoby prowadzącej spotkanie. Taki jest zwyczaj wieloletni. Nie chcę odnosić się do wystąpień Radnych, ale jedno muszę powiedzieć  - jak ktoś coś mówi to proszę się dobrze zastanowić. Strategia została przygotowana, myślę, że unikalna w skali województwa.  Tak to było. Czekaliśmy na środki zewnętrzne. Wszystkie zadania są wskazane. Jest dokument i nie można mówić, że go nie było.  Nie można ewidentnie nieprawdy mówić i o to apeluję.   Piotr Szereda  - Chciałbym się odnieść do tego, że poprzedni Prezydent popełniłby przestępstwo jakby zabrał wszystkie dokumenty z Urzędu Miasta. Są to dokumenty Urzędu Miasta, a nie Prezydenta Janeckiego. Jeśli zabrał wszystkie dokumenty, strategie to myślę, że popełnił wykroczenie. Jeżeli nie jest tak to proszę o sprostowanie. Różnimy się i mamy prawo się różnić jeżeli chodzi o koncepcje rozwoju. Odniosę się do budownictwa mieszkaniowego. Nie wiem dlaczego, ale pojawił się pomysł mając do zabudowy dzielnicę Zdrój gdzie TBS Daszek ma już budynek, wykupiono grunt, aby budować kolejne domy mieszkalne, aby w dzielnicy Zdrój było trochę młodzieży. Domy mieszkalne mogłyby stwarzać zaczątek rynku , dzielnicy młodzieżowej. Na osiedlu Pionierów marzy się starszemu pokoleniu, aby był teren przystosowany dla osób starszych. 
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Uważam, że Dom Solidarności można wykorzystać do racjonalnego pobytu ludzi i miejsca publicznego. Mam na myśli też taką  koncepcję, aby TBS Daszek skorzystał z rządowego programu mieszkanie plus i zaczął w Zdroju budować budynki. Tego brakuje. Młodzież nie ma gdzie mieszkać. Jeżeli chodzi o komunikację to zgadzam się z Panem Markiewiczem. Należy opracować takie zasady, aby komunikacja była tania, ale jednak płatna.   Lucyna Maryniak  - Chciałabym przypomnieć tym Radnym, którzy zapomnieli dlaczego MZK nie chce audytu. My dofinansowujemy Wodzisław Śląski dlatego MZK nie chce audytu. Po co wozić powietrze w autobusach. Proszę wziąć pod uwagę 6 mln. zł,. które są z biletów. Jeżeli będzie prawidłowo zaplanowany rozkład to na pewno komunikacja bezpłatna nam wyjdzie.   Józef Kubera  - Pani Prezydent i Wiceprezydenci nie zastali w szufladach zagospodarowania  strefy tak jak to jest w Żorach. To chciałem powiedzieć.   Bernadeta Magiera  - Myślę, że jestem ostatnią przemawiająca Radną, dlatego podsumuję to wszystko. Jestem IV kadencję Radną. Różnie bywało. Byłam też w opozycji. Nigdy w żadnej kadencji nie było takiej obstrukcji, takiego rzucania kłód pod nogi włodarzom jak teraz. Ludzie to widzą bo to nie jest tylko moja opinia. Chciałam to powiedzieć żebyście Panowie jeszcze się zreflektowali. Dziękuję.   Janusz Buda  - Pani Prezydent, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, zaproszeni goście. Podsumowanie roku 2016 było bardzo dobrze pokazane przez Panią Prezydent. Zgodzę się, że gospodarka jest bardzo ważna, wszystko robimy, żeby się tak stało. Jak spotykamy się z mieszkańcami, czytając interpelacje okazuje się, że budżet musiałby być dwa razy większy. Mieszkańcy naszego miasta mają prawo dobrze się czuć w naszym mieście. Tego oczekują od nas, żebyśmy stwarzali do tego warunki. Nie jesteśmy wszystkiemu w jednym roku sprostować. Ważnym aspektem gospodarczym i uważam, że po kilku latach możemy dyskutować i okaże się, że  my też również nie myliliśmy się że to działanie na Moszczenicy z pewnością przyniosło miejsca pracy. Muzeum postindustrialne jest pamiątką tego co było. Jest hołdem złożonym ludziom, którzy oddali życie, zdrowie dla górnictwa. Na Moszczenicy jest miejsce, aby stworzyć bardzo dobre centrum nauki, biznesu i innowacji. Myślę, że to będzie się działo. Pracujemy 2,5 roku i uważam, że wiele w sferze społecznej zostało zrobione nie angażując dodatkowych środków bo ich nie ma. Ubolewam nad tym, że nie uda się wybudować mieszkań komunalnych przy pomocy środków zewnętrznych w rejonie szkoły przy ul. Kaszubskiej. Oczekiwania są bardzo duże. Jak byśmy oddzielili spojrzenie politycznie i faktycznie zobaczyli co zostało zrobione to bilans na tak byłby zdecydowanie większy. Naszym marzeniem jest to, aby nasze miasto co dzień było piękniejsze i przyjazne mieszkańcom. Dzięki zaangażowaniu pracowników urzędu, Dyrektorów, Naczelników wykonujemy wiele projektów. Bądźmy sprawiedliwi. Apeluję o to, aby spojrzeć na rzeczywistą pracę. Zgadzam się , że się spieramy, ale są takie momenty kiedy spór zostawmy i podsumujemy wszystko jak faktycznie jest.   
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Roman Foksowicz  - Pani Prezydent, Szanowni Państwo dyskutujemy dzisiaj nad sprawozdaniem z wykonania budżetu, jak został zrealizowany budżet 2016 roku. Dyskutujemy nad absolutorium, które jest oceną wykonania budżetu przez Panią Prezydent. Pracuje w Urzędzie od 2001 roku . Obserwuje pracę Rady Miasta od 1997 roku kiedy zainteresowałem się polityką lokalną. Radnym byłem od 2010 r. Ubiegły rok podsumuje z pozycji Radnego, gdyż cały ubiegły rok byłem Radnym. Dopiero w tym roku zostałem powołany na funkcję Wiceprezydenta. Poczuwam się, aby budżet przy którym jako Radny pracowałem ocenić w jakiś sposób. Widziałem jak funkcjonowali członkowie spoza Rady gdzie było 45 Radnych. Komisje liczyły po 20 lub więcej osób. Były również Sesje absolutoryjne przez lata i chyba Radni z wieloletnim stażem zgodzą się z tym co powiem – Zawsze komisje pracowały merytorycznie, aby w obiektywny sposób oceniać budżet , wykonanie budżetu. Nigdy nie pamiętam sytuacji, aby Przewodniczący Komisji czy Komisje oceniały wykonanie budżetu w sposób polityczny. Tak się dzieje w tej kadencji. Koreferat Komisji Skarbu powinien odnosić się merytorycznie do oceny wykonania budżetu, jak budżet został wykonany, jak został  zrealizowany.  Niestety mieliśmy tutaj sytuację  gdzie była to ocena polityczna, a nie merytoryczna. O tym mówiła Radna Alina Chojecka, której również nie podobało się to wystąpienie. Szanowni Państwo dziś usłyszeliśmy – chcemy miasta w którym powstają miejsca pracy. Jak najbardziej podpisuje się pod tym dwoma rękami. Rozmawiając z mieszkańcami naszego miasta słyszę – chcielibyśmy chodnik, drogę, plac zabaw, więcej pieniędzy na sport. Zarządzanie miastem to zrównoważone decyzje dotyczące życia wszystkich jego mieszkańców w każdym aspekcie w którym samorząd powinien  ingerować m.in. stwarzanie sytuacji do powstania miejsc pracy. To jest ważny element nad którym należy się skupić. Tereny, które kiedyś zostały włączone do KSSE są terenami zdegradowanymi górniczo, tereny poprzemysłowe. Nie zachęcały do tego, aby inwestorzy do miasta przychodzili. Dżentelmeńska umowa, która była w latach 90 kiedy powstała KSSE mówiła o tym, że siedziba podstrefy jastrzębsko-żorskiej jest w Żorach, ale szefem podstrefy jest człowiek z Jastrzębia. Ktoś kiedyś tego zaniechał. Dlatego mamy to co mamy. Rozwijają się Żory, które tereny inwestycyjne niezdegradowane górniczo, rolnicze przeznaczały pod inwestycje. Szanowni Państwo padło również takie stwierdzenie  - Co się w naszym mieście dzieje, co jest realizowane? Ponad 10 lat trwało dopraszanie się mieszkańców miasta o powstanie boisk na osiedlach, sołectwach. Ok 15 lat trwały prośby mieszkańców, zarządów osiedli Gwarków i Pionierów o to, aby wyremontować ul. Mazowiecką. Ponad 15 lat trwała niemoc wobec modernizacji OWN. Ile lat stała pusta SP nr 11? Ile lat OSP Górne prosi się , aby mieć swoją remizę? Ile lat stała pusta łaźnia Moszczenica? Ile lat brakowało jakiegoś programu budowy ścieżek rowerowych bo tego również domagają się mieszkańcy. Proszę Państwa to się wszystko dzieje, realizujemy te inwestycje. Strategia jest realizowana. W Strategii mamy m.in zapisane  - tworzenie centrów gdzie mieszkańcy miasta mogą się spotykać. Takim punktem centralnym miał być Dom Solidarności i rynek w Zdroju. To zdaniem niektórych nie generuje rozwoju miasta. Powstanie takich atrakcyjnych miejsc generuje miejsca pracy wokół i rozwija tereny wokół. Pozwala zachęcić do tego, aby inne osoby odwiedziły nasze miasto bądź nawet zamieszkały w naszym mieście.   Andrzej Matusiak   - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o ul. Kaszubską to przewidujemy w naszej koncepcji mieszkania dla matek z dziećmi. Gdybyśmy to 
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oddali deweloperom to nie byłoby mieszkań dla osób, których nie stać na mieszkanie. Rozbudowuje się budownictwo prywatne i też czekają, aby ktoś mieszkania czy domy kupował. Prezesi spółdzielni cały czas mówią, że są mieszkania do wynajęcia. Chodzi o takie mieszkania, aby było na nie stać naszych mieszkańców. Państwo chwalicie urzędników. Absolutorium to nie jest tylko ocena Państwa. Ocena Państwa była przy uchwalaniu budżetu na 2017 rok, kiedy Klub Prawo i Sprawiedliwość, Samorządne Jastrzębie i Wspólnota Samorządowa przygotował wniosek gdzie zaproponowano podwyżkę o 200 tys. zł. Jak się zachowali pozostali członkowie Rady Miasta? Byli przeciw. Wiem, że to jest mało. To był nasz szacunek do Państwa, że Państwo ciężko pracujecie. Niech za Państwa pracą idą środki finansowe. Uważam za karygodne, że projekt : Edukacja przez szachy w szkole w Jastrzębiu-Zdroju gdzie było ciężko to złożyć został zlikwidowany przez obecną Panią Prezydent. Dziękuję.   Łukasz Kasza  - Proszę Panią Prezydent o zabranie głosu i przejdziemy do głosowania.   Anna Hetman  - Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo. Na wstępie chciałabym podziękować wszystkim tym, którzy opowiadają się za udzieleniem absolutorium. To oznacza, że mimo wielu różnić w podejściu do realizacji zadań staniecie na wysokości zadania. Istotą absolutorium jest  brak zastrzeżeń do prowadzonej polityki finansowej, a nie zaufanie do polityki programowej. Tymczasem co słyszmy – Państwo Radni z Prawa i Sprawiedliwości wystawiają typowo bilans polityczny. Z Państwa ust padają takie słowa: „Z ogromną szkodą dla miasta Prezydent rozmija się z wolą Rady Miasta”. Pragnę przypomnieć, że to Prezydent niezależnie kto nim jest otrzymuje mandat od mieszkańców do realizowania wizji rozwoju miasta i programu, który kandydat na Prezydenta prezentował. 15 tys. mieszkańców opowiedziało się za tym właśnie programem, za rozwojem Jastrzębia. To mieszkańcy obdarzając zaufaniem mnie w tym przypadku powierzyli mi do realizacji wiele zadań. Konsekwentnie, sukcesywnie te zadania są realizowane. Państwo wystawiając takie opinie , opinie polityczne dyskutujecie nie ze mną tylko z mieszkańcami. Podważacie to czego oni się domagają. Zaprzeczacie temu o czym wcześniej mówiliście sami choćby przykład OWN. Rozmijacie się często w prawdzie wydając opinię w tym samym temacie raz inną drugim razem jeszcze inną. Państwo Radni z Prawa i Sprawiedliwości wystawiają typowy bilans polityczny. W mieście nie ma miejsca na politykę bo ani szkoła, ani droga nie ma żadnych barw politycznych. Dziękuję jeszcze raz tym wszystkim, którzy będą głosować za absolutorium.   Łukasz Kasza  - W tym momencie wyczerpaliśmy punkt dyskusja. Bardzo dziękuję wszystkim zabierającym głos. Przechodzimy teraz do podjęcia uchwał. Proszę Przewodniczącą Komisji Uchwał i Wniosków o zaprezentowanie uchwał.   Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta na 2016 rok,  Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne.  
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 Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały?  Szymon Klimczak  - W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość proszę o 5 minut przerwy.   P R Z E R W A  17.00-17.05  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.64.2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Jastrzębie-Zdrój za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta na 2016 rok, została podjęta głosami: za – 19, przeciw – 1, wstrzymujących się – 3.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój,  Opinia Komisji Kultury i Sportu, Skarbu – negatywna.  Pozostałe Komisje Rady Miasta zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.   Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta Jastrzębie-Zdrój została zaopiniowana negatywnie: za – 11, przeciw – 10, wstrzymujących się – 2.  Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza - Stwierdzam, że Rada Miasta uchwały nie przyjęła. Absolutorium nie zostało udzielone.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  Łukasz Kasza  - Zanim przejdziemy do pkt. 9 porządku obrad ogłaszam 15 minut przerwy.   
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 P R Z E R W A  17.15-17.40  Ad. 9  Podjęcie uchwał w sprawach bieżących.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu-Zdroju za rok 2016,  Opinia Komisji Kultury i Sportu – pozytywna.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.65.2017 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiego Ośrodka Kultury w Jastrzębiu-Zdroju za rok 2016, została podjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się - 1 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.   Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej za rok 2016,  Opinia Komisji Kultury i Sportu – pozytywna.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.66.2017 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej za rok 2016, została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój,  Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.67.2017 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok,  Opinie Komisji Rady Miasta – pozytywne.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.68.2017 zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, została podjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (19.067,83), 
Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna. 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   
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Uchwała nr XII.69.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (19.067,83) została podjęta głosami: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2, 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (41.300,70 zł), 
Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna. 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.70.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (41.300,70 zł), została podjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3, 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (48.001,14) 
Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna. 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.71.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (48.001,14) została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3, 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (55.945,70) 
Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna. 
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Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.72.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (55.945,70) została podjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3, 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (20.335,14) 
Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna. 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   
Uchwała nr XII.73.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (20.335,14) została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3, 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (38.044,13)  Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna. 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   
Uchwała nr XII.74.2017 w sprawie umorzenia należności budżetowych (38.044,13) została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 3, 
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu. 
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 Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,  Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – pozytywna. Opinia Komisji Skarbu – negatywna.   Tadeusz Sławik   - Proszę o 5 minut przerwy dla Klubu.   P R Z E R W A  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały?  Lucyna Maryniak  - Czy były rozmowy ze spółdzielniami dotyczące składowania błota i zimowych odpadów? Proszę powiedzieć jak się odniosły spółdzielnie do §3 pkt 1 Regulaminu utrzymania czystości i porządku? Czy będzie tak jak dotychczas, że wszystko z chodników trafia do ogródków?  Janusz Buda  - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o ten zapis to wynika on z przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w Gminach. Nie konsultowaliśmy tego ponieważ jest to przepis obligatoryjny. Zarządca budynku może w taki sposób zeskładować odpady, aby nie przeszkadzało to w ciągach pieszych, komunikacyjnych. Zapis nie podlegał konsultacjom.   Lucyna Maryniak  - Chciałabym, aby w gazecie Jastrząb, była informacja odnośnie brązowego pojemnika biodegradowalnego.   Janusz Buda  - Na pewno będzie informacja dla mieszkańców, aby w sposób selektywny mogli prowadzić zbiórkę odpadów.  Anna Toborowicz  - Czym różni się obecny regulamin utrzymania czystości i porządku od nowego?  Tadeusz Sławik  - Proszę o omówienie projektu uchwały.   Urszula Sobik  - Na spotkaniu w sprawie nowej uchwały pytałam apelowałam, aby były zniżki dla osób, które mają kompostowniki, własne działki, potrafią odpady biologiczne zagospodarować. Proszę wziąć to pod uwagę.   Janusz Buda  - Szanowni Państwo nie wprowadzamy nic czego nie wymagają przepisy. Odnosząc się do zmian, które są zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Środowiska 
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z dnia 29 grudnia 2016 r. został wprowadzony dodatkowy element przy selektywnym zbieraniu – odpady ulegające biodegradacji ze szczególnym uwzględnieniem bioodpadów.  Od 1 lipca przepis zacznie obowiązywać. Nasza umowa na wywóz odpadów komunalnych kończy się 30 listopada, nie mamy okresu prolongaty i jesteśmy zobligowani przepisami. Jeżeli nie będzie tego w regulaminie, regulamin wróci z powrotem do Państwa i nie będziemy mogli skutecznie wyłonić wykonawcy co grozi konsekwencjami. Jeżeli chodzi o pytanie Radnej Sobik to w tym systemie jest opłata w formie daniny pobierana. Zbieramy odpady ryczałtem bo tego wymaga przepis prawa wynikający z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w Gminach. Mamy stworzyć warunki do odbioru natomiast co do zasady wszyscy mamy ograniczać powstanie odpadów komunalnych – kompostowanie, kupowanie napoi w butelkach wielokrotnego użytku. Tworzymy warunki, określmy cenę, wyłaniamy wykonawcę. Ciężko mi jest polemizować z przepisami ustawowymi, które nas obligują. Proszę o przyjęcie uchwały. Konsultowaliśmy uchwałę z Radnymi- zapraszałem szefów klubów, spółdzielniami. Wychodzimy naprzeciw mieszkańcom. Chciałbym, aby cena była niska, ale to pokaże przetarg.   Anna Toborowicz  - Co będzie w sołectwach z odpadami zielonymi? Niejednokrotnie mieszkańcy sołectw potrafią sobie zagospodarować odpady zielone. Czy mieszkaniec sołectwa będzie tyle samo płacił co w  obrębie miasta? Czy można zróżnicować umowy?  Janusz Buda  - Chcemy pewne rzeczy ujednolicić, żeby spełnić oczekiwania wynikające z ustaleń ze spółdzielniami. W celu obniżenia kosztów robimy obszar, a  nie sektory. To jest realne obniżenie kosztów. Ja również koszę trawę i płacę za odbiór odpadów zielonych. Przypomnę, że nie płacimy za kilogramy oddanych odpadów tylko płacimy ryczałtem. Jest wyliczona średnia funkcjonowania PSZOK.    Tadeusz Sławik  - Jakie będą stawki?  Janusz Buda  - Przyjmując regulamin w tym momencie jesteśmy w stanie wskazać założenia. Zobaczymy co pokaże system. Jak zorganizujemy przetarg, przygotujemy propozycje to będzie zupełnie inna uchwała przygotowana, abyście Państwo się z nią zapoznali i wówczas  w tym zakresie będziemy podejmowali decyzję.   Mirosław Kolb  - Co się stanie jak się zgłoszą 3 firmy, które ustalą sobie cenę między sobą tak jak to było w obecnym przetargu?  Janusz Buda  - Nie wiem, ile firm się zgłosi. Ogłaszamy przetarg nieograniczony. Z całej Polski, a nawet z UE mają firmy możliwość startować. Muszą być spełnione kryteria, określona cena, warunki dodatkowe. To jest specyficzny rynek. Nie jestem w stanie określić ile firm będzie startować.     
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Tadeusz Markiewicz  - Czy my ujednolicamy regulamin kierując się zasadą prawa i Rozporządzeń czy chcemy ujednolić regulamin chodzi mi głównie o wyposażenie w pojemniki. Wiem, że budownictwo wielorodzinne chciało, aby w tej cenie były również pojemniki. Chodzi głównie o nieruchomości jednorodzinne. Z tego co pamiętam tylko 3 nieruchomości jednorodzinne dzierżawią pojemniki. W tej chwili będziemy mieli taką sytuację – czy będzie miał swój pojemnik czy nie to wyliczoną cenę za pojemnik musi zapłacić. Wiem, że nieruchomości jednorodzinne są przeciwne.   Janusz Buda  - Pojemnik, który w domach jest będzie nadal używany. Mieszkańcy otrzymają oznaczone worki na śmieci. Worki na śmieci zgodnie z nowymi przepisami oprócz kolorystyki muszą mieć napis (bio, plastik, papier). To nie jest tak, że mieszkańcy będą płacić za coś czego nie ma. Tworzymy system, który ma zapewnić segregację. Z zasady powinno być ograniczanie wytwarzania odpadów komunalnych. Stworzenie jednolitego obszaru w naszej ocenie przyczyni się do obniżenia kosztów. Jeden samochód będzie odbierał odpady ze wszystkich rodzajów nieruchomości. Nie będziemy obciążali dróg i będzie mniej spalin na terenie miasta.   Tadeusz Markiewicz  - Te argumenty trafiają do mnie, ale nadal mam wątpliwości. W tej chwili na budynkach jednorodzinnych są trochę inne zasady przyjęte i jest taniej. Jeżeli ktoś ma pojemnik to dostanie worki, ale nie każdy taką ilość worków będzie potrzebował. Ludzie sobie wyliczą czy to zrównoważy cenę pojemnika. Uważam, że to będzie znaczna podwyżka i nie wiem czy do końca to będzie zrozumiałe  i sprawiedliwe.   Janusz Buda  - Do tej pory obecny system również budzi szereg emocji. Myślę, że mieszkańcy dostrzegają potrzebę selektywnego zbierania. Czy to jest sprawiedliwe? Nie da się tak zrobić, że samochód będzie wyposażony w wagę i będzie ważyć. To jest forma ryczałtu. Dyskutowaliśmy wiele w tym temacie.  Tadeusz Markiewicz  - Czy na terenie naszej Gminy możemy powrócić do systemu, który był?   Janusz Buda  - Nie ma takiej możliwości, aby jedni mieli pojemniki, a drudzy nie.  Proszę zauważyć, że na jesień będą odbiory liści. To będzie dodatkowa usługa świadczona na domkach jednorodzinnych.   Anna Toborowicz  - Niedawno kupiliśmy 3 pojemniki i segregujemy odpady. Jak wejdzie w życie nowy regulamin to co zrobię z tymi pojemnikami skoro mam dostać pojemniki?  Janusz Buda  - Mówię o pojemniku na bio odpady. Pojemniki, które Pani posiada będzie Pani dalej używać. To, że Pani ogranicza wytwarzanie odpadów komunalnych to bardzo dobrze. Musimy stworzyć system bo tego wymaga od nas ustawa.   
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Honorata Uchto  - Bez względu na to co będzie się działo na nieruchomości to opłata jest od ilości osób zamieszkujących. Podjęliście Państwo dyskusję w dwóch różnych tematach, które dotyczą dwóch różnych uchwał. Jeżeli chodzi o regulamin to proszę pamiętać, że zapisy regulaminu zostały dostosowane do Rozporządzenia. Wszystko co się w nim dzieje dotyczy zarówno wyposażenia nieruchomości w pojemniki czyli określony rodzaj, minimalna wielkość pojemników, minimalna częstotliwość odbierania  natomiast doprecyzowanie tych warunków będzie w następnej uchwale w której będzie również mowa o pojemnikach. Zasady określenia opłata wynikają bezpośrednio z ustawy. Ilości odpadów są różne w zależności od sposobu zagospodarowania, życia. Opłata jest jednolita. Od 1 lipca 2013 r. wszyscy płaciliśmy tę samą stawkę bez względu na to jaką ilość odpadów oddawano. Opłatę ponosi ta nieruchomość na której zamieszkują mieszkańcy.   Mirosław Kolb  - Jeżeli ktoś opiekuje się domem (podlewa kwiaty) to też musi płacić?  Honorata Uchto  - Opłatę ponosi ta nieruchomość, a w zasadzie właściciel nieruchomości  na której zamieszkują mieszkańcy. Mamy dwa typy nieruchomości  - zamieszkałe na której zamieszkują mieszkańcy i niezamieszkanie.  
Andrzej Matusiak  - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo mam nadzieję, że Prezes Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej rozmawiał z Państwem w tych tematach? Na zebraniach Prezes mówi, że te wszystkie podwyżki spowodowane są decyzją Radnych. Czy Pan Gerard Weychert konsultował z Państwem tę uchwałę?  Honorata Uchto  - Spotkania były organizowane dla wszystkich spółdzielni. Z tego co pamiętam byli również przedstawiciele Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej.   Andrzej Matusiak  - Usłyszeliśmy od Pana Wiceprezydenta , że spółdzielnie wyraziły zgodę. Jeżeli nie wyraziliby zgody to byłaby informacja do Radnych, że  coś jest nie tak. Mam nadzieję, że Pan Weychert wiedział co mówi.   Damian Gałuszka  - Kończę dyskusję. Przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały.   Uchwała nr XII.75.2017 w sprawie regulaminu utrzymania czystości  i porządku na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 8, przeciw – 7, wstrzymujących się – 7. 
 Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu. 
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Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  i zagospodarowania tych odpadów,  Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej – pozytywna. Opinia Komisji Skarbu – negatywna.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   
Uchwała nr XII.76.2017 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, została podjęta głosami: za – 7, przeciw – 6, wstrzymujących się – 9.  
Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr II.3.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę Podstawową Nr 3 Mistrzostwa Sportowego,  Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej – pozytywna.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.77.2017 w sprawie uchylenia Uchwały Nr II.3.2017 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 stycznia 2017r. w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej Nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego z siedzibą w Jastrzębiu-Zdroju przy ul. Piastów 15 w Szkołę Podstawową Nr 3 Mistrzostwa Sportowego, została podjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
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Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia uzupełnienia nr 1 do „Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do 2020 roku”, będącego aktualizacją „Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju na lata 2008-2015”,  Opinia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia – pozytywna.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały?   Tadeusz Sławik  - Proszę o omówienie autopoprawki do projektu uchwały.   Roman Fokosiwcz  - Autopoprawka dotyczy wycofania 4 projektów z Lokalnego Programu Rewitalizacji dlatego, że  na wniosek firm, instytucji, które chcą aplikować o środki unijne przystąpiliśmy do pierwszej aktualizacji Lokalnego Programu  Rewitalizacji po czym poprosiliśmy  Urząd Marszałkowski o zaopiniowanie tych zmian. Otrzymaliśmy odpowiedź, że 4 wnioski  nie kwalifikują się do działania projektu osi 10 z Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego i niestety musieliśmy je wycofać.   Tadeusz Sławik  - Jakie były te wnioski i czego dotyczyły wątpliwości?  Roman Foksowicz  - Urząd Marszałkowski twierdzi, że Wojewódzki Szpital Specjalistyczny nie może aplikować bo nie dotyczy to ich działalności. W Lokalnym Programie Rewitalizacji są określone obszary rewitalizacji. Zastrzeżenia Urzędu Marszałkowskiego dotyczyły, że szpital realizuje zadania leczenia nie tylko na tym obszarze rewitalizacji, ale w całej Polsce. Są pacjenci  nie tylko z tego obszaru, który jest rewitalizowany, ale z całego regionu.   Tadeusz Sławik  - To jest absurdalne i osobiście się z tym nie zgadzam.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.78.2017 w sprawie przyjęcia uzupełnienia nr 1 do „Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju do 2020 roku”, będącego aktualizacją „Lokalnego Programu Rewitalizacji Jastrzębia-Zdroju na lata 2008-2015”, została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących się – 4.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu. 
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 Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera przedstawiła projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój,  Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej  - pozytywna.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały?   Ryszard Piechoczek  - Jest to jedna z ważniejszych uchwał dotycząca gospodarki mieszkaniowej na terenie miasta. Była omawiana na Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz konsultowana ze środowiskiem społecznym. Proszę o omówienie projektu uchwały, aby szersza grupa Radnych mogła zapoznać się ze zmianami.   Janusz Buda  - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. W rozdziale II – zasady wynajmu lokali mieszkalnych mamy określone wielkości  dochodów – zwiększamy dochody. Przy gospodarstwach wieloosobowych zwiększamy kwotę od 600-1300 zł. Przy gospodarstwach jednorodzinnych zwiększamy od 800-2300 zł. W lokalach socjalnych wieloosobowych była kwota do 500 zł, teraz mamy do 600 zł. W gospodarstwach jednoosobowych jest kwota zwiększona do 800 zł. W §5 pkt. 1 zwiększamy powierzchnię jaka przypada na osobę – było 5 metrów, a teraz mamy 6 metrów. W Rozdziale IV pkt 5 dodajemy taki zapis – lokale do wynajęcia zakwalifikowane jako lokale do remontu na własny koszt lub we własnym zakresie. W §10 pkt 2 – osoby, które nie posiadają tytułu prawnego do innego lokalu mieszkalnego lub budynku mieszkalnego nie mogą się ubiegać o wynajęcie lokali o których mowa w §10 pkt 1. W Rozdziale 6 §12 pkt 4   - „Dopuszcza się możliwość przedłużenia umowy najmu lokalu socjalnego w stosunku do osób, które a) posiadają nieuregulowane należności czynszowe za okres jednego miesiąca b) posiadają nieuregulowane należności i udzielono im spłaty zadłużenia w ratach, pod warunkiem bieżącej realizacji  przez te osoby  warunków porozumienia w uiszczaniu opłat. Jest to dodatkowy mechanizm, który w jakiś sposób zachęca do tego, aby regulować swoje zobowiązania. W Rozdziale 7 §13 pkt 5 wprowadza się zapis- Miasto może proponować zamianę lokalu mieszkalnego/socjalnego osobom niepełnosprawnym ruchowo (poruszającym się na wózku inwalidzkim, o kulach i posiadających stopień niepełnosprawności)na lokal spełniający warunki określone w §26 pkt 2. W pkt 8 tego samego rozdziału wprowadzamy zapis - Nie zezwala się na dokonywanie zamiany, gdy nie jest to w interesie Gminy oraz gdy, dotychczasowi najemcy lokalu podlegającego zamianie w sposób rażący lub uporczywy wykraczali przeciwko porządkowi domowemu w zajmowanym lokalu. Rozdział 8 §14 wprowadzamy zapis – nie ma podnajmu lokali mieszkalnych. Rozdział 9 §17 pkt 2 - Osobom, które nie posiadają spłaconych zaległości czynszowych (z zastrzeżeniem § 12 pkt 4),a zwrócą się z prośbą o przywrócenie tytułu prawnego do zajmowanego lokalu, Gmina może przywrócić tytuł prawny wyłącznie na okres pobierania dodatku mieszkaniowego. §18 - Osoba, która przyjęła do zasiedlania lokal mieszkalny wynajęty na czas nieoznaczony lub zasiedliła lokal w wyniku zamiany i przeprowadziła we własnym zakresie i na własny koszt remont lokalu, nie jest zwolniona z opłat czynszowych. Rozdział 11 §23  - Wnioski o zawarcie umowy najmu lokalu mieszkalnego należy 
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złożyć w Wydziale Polityki Społecznej i Mieszkaniowej w terminie od 2 stycznia do 31 lipca każdego roku. W pkt 8  § 23 wprowadza się zapis - Kolejność osób na projekcie/wykazie ustalana jest w następujący sposób: a) w pierwszej kolejności: osoby, które figurowały na projekcie/wykazie z roku poprzedniego i nie otrzymały propozycji przydziału lokalu; b) w drugiej kolejności: osoby zajmujące lokal socjalny, które na skutek poprawy warunków materialnych, otrzymały pozytywną opinię członków Społecznej Komisji Mieszkaniowej na przydział lokalu wynajętego na czas nieoznaczony; c) w trzeciej kolejności: pozostałe osoby, biorąc pod uwagę rok złożenia wniosku i liczbę lat oczekiwania na przydział lokalu. W pkt 9 §23 wprowadza się zapis -  Osoby, które utraciły miejsce zamieszkania w wyniku klęski żywiołowej lub znajdują się w sytuacji zagrażającej życiu, zdarzenia losowe, mogą otrzymać lokal poza kolejnością, o której mowa w pkt 8. W pkt 12 dodajemy dwa ppkt e) gdy wnioskodawca otrzymał dwukrotną propozycję przyjęcia lokalu do zasiedlenia, lecz nie zgłosił się w celu dokonania oględzin proponowanych lokali mieszkalnych f) odmowy przyjęcia przez wnioskodawcę dwóch propozycji najmu lokalu mieszkalnego nadającego się do zamieszkiwania. Dziękuję.   Bernadeta Magiera  - Dlatego chcemy podnieść pułap, aby ludzie płacili.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.79.2017 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Jastrzębie-Zdrój,  została podjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu rozwoju sportu, rekreacji i turystyki w Jastrzębiu-Zdroju do 2020 roku z perspektywą do 2025,  Opinia Komisji Kultury i Sportu – pozytywna.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.80.2017 w sprawie przyjęcia Programu rozwoju sportu, rekreacji i turystyki w Jastrzębiu-Zdroju do 2020 roku z perspektywą do 2025, została podjęta głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  
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 Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu.  Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła projekt uchwały w sprawie umorzenia postępowania skargowego,  Bernadeta Magiera  - Nie widzę jak Komisja głosowała.  Elżbieta Siwiec  - Komisja głosowała jednogłośnie za.   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?   Uchwała nr XII.81.2017 w sprawie umorzenia postępowania skargowego, została podjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu.  Ad. 10   Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta    Przewodnicząca Komisji uchwał i wniosków Bernadeta Magiera  przedstawiła wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia z dnia 16 maja 2017 r.  w sprawie podjęcia pilnych niezwłocznych działań mających na celu przejęcie od Jastrzębskiej Spółki Węglowej SA i Spółki Restrukturyzacji Kopalń obiektów i terenów po byłej KWK „Jas-Mos”.  Tadeusz Sławik  - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo – dlaczego ten wniosek pojawił się na Sesji? Myślę, że z wielu powodów. Wiedzieliśmy, że tereny po kopalni „Jastrzębie” będą wolne kilka lat temu. Jednym z licznych powodów budowy obwodnicy były właśnie te tereny, które są terenami przemysłowymi, a staną się w najbliższym czasie terenami poprzemysłowymi. Jeżeli chcemy budować alternatywy dla górnictwa to te tereny są ważne dla samorządu .Wyjazd na tereny przyspieszyła sytuacja związana z Łaźnią w Moszczenicy. Skoro powstanie na Moszczenicy niewiele miejsc pracy to trzeba szukać innej alternatywy. Tą alternatywą powinny być tereny i obiekty po byłej KWK „Jastrzębie”. Można 
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powiedzieć , że jest czas na działanie, ale nie do końca. Spotkanie było dobrze przygotowane, byli liczni Dyrektorzy z JSW, osoby kompetentne. Ze strony Miasta nie było Pana Wiceprezydenta nad czym ubolewam. To jest bardzo złe. Zależy nam na tym, aby podjąć szybkie działania. Były działania, ale zatrzymały się na początku roku. SRK jak każda firma ma swoją ścieżkę działania . Wiedzą co będą w każdym miesiącu robić. SRK ma środki i będzie wyburzać obiekty. Jest jeden obiekt poważnie zagrożony – budynek łaźni na kilka tysięcy metrów. Odbyły się spotkania i ze strony miasta jest na razie stagnacja, nic się nie dzieje. Został powołany zespół, który powinien niezwłocznie się zebrać i opracować koncepcję taką, która będzie do opracowania przez SRK. Musimy przekonać SRK, aby przekazało miastu tereny, a szczególnie jeden obiekt, w którym mogą powstać miejsca pracy. Zwracam się o przegłosowanie tego wniosku, a do Pani Prezydent i Pana Wiceprezydenta o szybkie działanie. Taką koncepcję trzeba do końca czerwca opracować.   Roman Foksowicz  - Szanowni Państwo, Pani Prezydent wychodząc naprzeciw oczekiwaniom Rady Miasta oraz mieszkańców miasta powołała zespół ds. rozpatrzenia możliwości pozyskania nieruchomości po byłej kopalni „Jas-Mos”. Pani Prezydent zwróciła się do Rady Miasta o wyznaczenie przedstawicieli  klubów Radnych  chcąc pracować w tym zespole. 31 maja o godz. 13.00 planujemy takie spotkanie zorganizować razem z pracownikami merytorycznymi UM. Zapraszamy również na spotkanie przedsiębiorców zrzeszonych w Radzie Biznesu. Ich głos w tej kwestii jest bardzo ważny. Zapraszamy wójta Gminy Mszana ponieważ 1/3 terenów leży po stronie Gminy Mszana. Do współpracy zapraszamy przedstawicieli SRK oraz JSW. Myślę, że jest również potrzebna osoba z rekultywacji oraz JSK. Taki zespół w tak szerokim gronie rozpocznie swoją pracę. Uważam, że nie jest jeszcze za późno, ale analizę trzeba przeprowadzić bardzo szybko, dojść do porozumienia  i wniosków – Co my tak naprawdę chcemy tam zrobić? Odniosę się do swojej nieobecności. Są inne obowiązki w UM, które nie pozwoliły mi uczestniczyć  w spotkaniu, ale nie zaniechaliśmy tematu. Dwa tygodnie wcześniej byliśmy na terenach z Prezydentem Budą i z pracownikami UM. Oglądaliśmy mapy, tereny, miejsca. Mamy te same spostrzeżenia podobne wnioski, nad którymi na zespole będziemy dyskutowali.   Mirosław Kolb  - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, żeby jedyna w Polsce cechowania  z tradycjami została wyburzona. Jeżeli tak ma być, to wszystko zrobię, żeby tak się nie stało. Jako związkowiec powiem, że nie ma zgody, aby cechownia została wyburzona. Jak kopalnia przestanie istnieć to mogą tam się odbywać walki bokserskie tak jak to było kiedyś. Dziękuję.   Roman Foksowicz  - O cechowni możemy rozmawiać za 10 lat. Z pozyskanych informacji z SRK  i JSW wynika, że niektóre tereny będą jeszcze przez JSW użytkowane. 10 lat JSW będzie to  użytkowała i na razie nie ma mowy o jakimkolwiek przekazaniu.   Tadeusz Sławik  - Mam nadzieję, że jeżeli chodzi o szybkie działanie to jest to prawda.  
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 Roman Foksowicz  - Będziemy na ten temat dyskutowali i oczekujemy na wsparcie  Rady Miasta  w tym temacie.   Damian Gałuszka  - Przystępujemy do głosowania nad wnioskiem Komisji Polityki Gospodarczej  i Bezrobocia.   Wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia z dnia 16 maja 2017 r. w sprawie podjęcia pilnych niezwłocznych działań mających na celu przejęcie od Jastrzębskiej Spółki Węglowej SA i Spółki Restrukturyzacji Kopalń obiektów i terenów po byłej KWK „Jas-Mos” został przyjęty głosami: za – 21, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Stwierdzam, że Rada przyjęła wniosek jednogłośnie.   Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 50 do niniejszego protokołu.  Ad.11  Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Miasta za 2016 rok:   Rewizyjnej  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Szereda przedstawił sprawozdanie  z działalności Komisji za 2016 rok.  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu.    Skarg, wniosków i petycji  Przewodnicząca Komisji ds. Skarg, wniosków i petycji przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za 2016 rok  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 52 do niniejszego protokołu.   Ad. 12  Wolne głosy i wnioski    Stefan Woźniak  - Otrzymałem odpowiedź na interpelację w sprawie postawienia przenośnej ubikacji Toy-Toy na cmentarzu w Szerokiej. Chciałbym spytać czy będzie postawiona całoroczna ubikacja na cmentarzu w Szerokiej czy tylko w dzień Wszystkich Świętych?  Roman Foksowicz  - Nie  znam tematu. Przekażę zapytanie odpowiednim wydziałom.  
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 Tadeusz Markiewicz  - Otrzymałem odpowiedź na interpelację w sprawie budżetu obywatelskiego –  W odpowiedzi na Pana interpelację informuję, że wnioski budżetowe w ramach budżetu obywatelskiego w zależności od ich zakresu realizowane są w pierwszej kolejności po rozstrzygnięciu procedury przetargowej. Chodzi o taką zasadę  - budżet obywatelski  na 2018 rok jest przyjęty, będzie opracowany, przejdzie wszystkie procedury. Budżet obywatelski z kwotami jest gotowy w grudniu, a przystępujemy do niektórych przetargów w maju, czerwcu, lipcu. Uważam, że powinniśmy w styczniu, lutym przystępować do działania.   Roman Foksowicz  - Też myślałem, że tak można. Urzędnicy mogą przystąpić do prac dopiero po uchwaleniu budżetu. Na początku trzeba wszystkie zamówienia zsumować. Kolejna rzecz to ogłaszanie i przygotowanie dokumentacji przetargowej. Obecnie mamy ok 60 postępowań prowadzonych przez Biuro Zamówień Publicznych.   Ad. 13  Zakończenie obrad Sesji   Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  - Damian Gałuszka  - Zamykam obrady XII Sesji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój.   Protokołowała Monika Dulewicz          
  
 
      


